
V Libochovanech dne 18. ledna 2008 

  

Dobrý den vážení návštěvníci našich webových stránek. 

  

Bilancování loňského roku nám asi dá zabrat. Přestože rok nebyl až tak bohatý na akce pořádané obcí 

nebo samostatnými zájmovými složkami, určitě nebyly vody společenského života stojaté. A jaký bude 

rok letošní? Bude to rok opět ovlivněný výší příjmů předpokládaných rozpočtem, ale hlavně okolností 

případného zisku finanční podpory z dotací. Jestli uspějeme s našimi žádostmi závisí na předložených 

žádostech. Důležité také bude, jestli se zastupitelstvo rozhodne k přijetí úvěru, který není nikdy 

příjemný. Protože jen blázen neví,  že půjčené se musí vracet. 

Omezení provozu budovy úřadu v důsledku zatopení vodou z porouchaného bojleru bude trvat určitě 

nejméně do jara. Vysychání místností sice pokračuje, ale v zimním počasí to přece jen nejde tak rychle, 

jak bychom potřebovali. Už je cítit plíseň, která napadá zdi, nábytek sice již vyschnul, ale je také 

poškozen. Některé části budou potřebovat odborný zásah, aby se vrátil původní stav. Nejvíc je mi líto, 

že je zastaven provoz naší malé tělocvičny, která začínala být využívána více zájemci. Takže opětovně 

až v druhé polovině roku. 

Zatímco jsme zaplavováni tištěnými informacemi o všeličems, v praxi se naši občané u nás na úřadě 

setkají v tomto lednovém období hlavně s platbou za odpady na tento rok. Zvýšení platby se týká 

pouze měsíčních svozů, které byly opravdu oproti ostatním platbám podhodnocené a obec, potažmo 

ostatní plátci z obce, na tyto svozy hodně dopláceli. Také mimořádné svozy na jednotlivě nakupované 

lístky podražily, stejně jako specielní odpadní pytle Technických služeb. Jestli skutečně dojde ke změně 

zákona o poplatcích při likvidaci odpadu a ze zákona se bude za jednotlivce platit až 900,- Kč, tak naše 

platba, kterou máme vyhláškou v obci uzákoněnou, je nepochybně pro naše občany velmi výhodná. 

I v tomto roce budeme všem důchodcům, kteří předloží stvrzenky o doplatcích léků z lékáren, přispívat 

pětistovkou. Taková malá náplast na výdaje, které jsou pro některé starší spoluobčany zatěžující, 

třebaže nezbytné. O osudu dalších příspěvků bude zastupitelstvo rozhodovat na svém prvním 

veřejném zasedání v únoru. Termíny na první pololetí jsou uvedeny v jiné části našich stránek. 

Během příštího týdne, bude-li příznivé počasí, odstraníme strom před úřadem, který byl letos opravdu 

dekorativní, nejen světelnou výzdobou. Opětovně se budeme po celou sezonu starat o sjízdnost 

cyklotrasy na labském břehu. Za velice výhodných podmínek dotace z programu LEADER jsme 

společně s ostatními obcemi mikroregionu získali techniku pro údržbu veřejných prostranství. Bude 

možné nabídnout drcení větví i těm zahrádkářům, kteří se s nimi nebudou moci na svých zahrádkách 

vypořádat sami. Ale nebude to zadarmo. Energie povýšily. Tak jako doposud lze požádat za úplatu i 

posekání zahrady těm, kteří nemají jinou možnost. U Labe nám zásluhou povodní před pěti lety uschly 

dva topoly. Jeden se již podařilo odstranit, jeho mohutný kmen, uvnitř zcela prohnilý se postupně 

likviduje. S druhým se také letos vypořádáme a na uvolněná místa vysadíme stromy nové. Uschly 

postupně, měly díky svému zdravému a dlouholetému vzrůstu z čeho čerpat. Přesto nepřežily. 

Nově máme zpracovaný zastavovací projekt na výstavbu nad MŠ. Bohužel zatím nejsou dořešeny 

záležitosti kolem protipovodňového valu, tak je třeba s výstavbou počkat. 

Jako v předešlém „slovu“ i dnes nekončím radostnou zprávou. Je opravdu smutná a neobvyklá. 

Dlouholetý obyvatel naší obce, člen mysliveckého sdružení pan Jindřich Riečičiar se dnes v poledních 



hodinách zastřelil. Byl bohužel velmi vážně nemocný a patrně nesnesl pomyšlení na  svoji nemoc, která 

ho v poslední době stála příliš mnoho fyzických sil. Je mi to osobně velmi líto.   

Doufám, že příště už nebudu muset zmiňovat tak smutnou zprávu a dny příští budou optimističtější. 

  

  

Na shledanou příště se těší starostka obce, Ivana Sklenářová 

 


